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 به دنبال كدام هدف است؟

روز چهارش��نبه روزنامه دولتي ايران با انتش��ار يك گزارش درباره 
دو كنوانس��يون پالرمو و CFT و بدتر از آن انتساب خبري مبني بر 
موافقت رهبر انقلاب با تأييد اين دو كنوانس��يون در صورت پذيرش 
شرايط ايران - البته هنوز هيچ مرجعي از دفتر رهبر معظم انقلاب اين 
ادعاي روزنامه ايران را تأييد نكرده است- موج جديدی همراه با فشار 
را به مجمع تشخيص مصلحت نظام آغاز كرد. اين در حالي است كه 
پس از آنكه امريكا از برجام خارج شد، دولت، آينده اقتصاد كشور را 
به كانال موهوم مالي اروپا گره زد و اعلام كرد كه اروپا، خروج امريكا 
را جبران خواهد كرد. اما پس از چند ماه براي دولت هم مشخص شد 
كه از اروپا آبي براي ايران گرم نخواهد شد. بنابراين، مذاكره كنندگان  
دست از پا درازتر  به خانه برگشتند و اين بار هم از بدعهدي غربي ها 
درس نگرفتند و به جاي اينكه به منابع قدرت زاي داخلي روي بياورند، 
همچنان به كدخدا اميد بسته اند! در همين راستاست كه اخيراً هشت 
نفر از وزراي دولت، نامه اي ب��ه رهبر معظم انقلاب نوش��ته اند تا به 
گمان خود با دس��تور رهبري به مجمع تشخيص مصلحت نظام كه 
كنوانسيون های پالرمو و CFT جهت بررسي در اختيار آنهاست، از 
فيلتر تأييد مجمع عبور كرده تا شايد جبراني براي آب گرم نشده از 
برجام باشد. اين اقدام وزرا كه با اقدام رسانه اي روزنامه ايران و موج 
رسانه اي برخي روزنامه هاي اصلاح طلب مواجه شد، حساسيت ها و 

سؤالاتی را در جامعه ايجاد كرده است: 
1. طبق نقل قولي كه در روز تصويب كنوانس��يون CFT در مجلس 
مطرح شد، رهبري فرموده اند كه بايد اين لوايح روال طبيعي و قانوني 
خود را طي كنند. اما نامه اي كه اين وزيران نوش��ته اند، عملًا اجازه 
 CFT نمي  دهد كه دو لايحه الحاق ب��ه كنوانس��يون های پالرمو و
روند طبيعي و قانوني را كه در كشور وجود دارد، طي كند و از جنس 
اقداماتي است كه قانون را ناديده مي گيرد. بي ترديد ادامه اين روند 
مي تواند براي آينده كشور خطرناك باشد، چرا كه با يك برداشت غلط، 
از اين پس هر كس كه تشخيص صحيح و غلطي داشته باشد، مي تواند 

تشخيص خود را بر تشخيص نظام و مصلحت هاي آن تحميل كند. 
2. اگر دولت ادله فني و دقيقي درباره اثربخش بودن اين كنوانسيون ها 
در اقتصاد دارد، چرا ادله فني خود را در مجمع تش��خيص مصلحت 
مطرح نمي كند ت��ا با يك كار كارشناس��ی دقيق درب��اره اين لوايح 
تصميم گيری ش��ود؟ چرا آنها تلاش دارند با فشار سياسي خواسته 

خود را عملي كنند؟
3. دولت در اين چند سال، اختيار بسيار زيادي هم در عرصه داخلي و 
هم در تعاملات بين المللی داشته تا بستر و فضاي كار را فراهم كند و 
تقريباً همه و حتي در مجموعه دولت، اين اعتقاد وجود دارد كه دست 
دولت در تعام��لات خارجي به ويژه در خص��وص موضوعي همچون 
برجام كاملًا باز بوده است اما با وجود اينكه دولت تقريباً همه انرژي و 
سرمايه مادي و معنوي خود را صرف برجام و تعامل با غربي ها كرد، 
تاكنون نتيجه اي حاصل نشده است و در خوش بينانه ترين حالت، با 
اجرايSPV ، زمينه تبادل 3 ميليارد دلار دارو و غذا در س��ال براي 
كشور فراهم خواهد شد و اين يعني هيچ. با اين حال همچنان از نتيجه 
برجام، درس نگرفته و به دنبال ايجاد تعهدات و هزينه هاي جديد براي 
كشور در قالب كنوانس��يون های  CFT و پالرمو، آن هم نه بررسي و 
تأييد آن در بس��تر طبيعي و قانوني، بلكه با فشار سياسي است. اين 
روند در واقع، ادامه همان مسير برجام است تا با دادن امتيازات نقد، 

وعده های نسيه را از اروپايي ها بگيرند. 
4. دولت از زدن نامه به رهبري چه هدفي را دنبال مي كند؟ اگر اعضاي 
مجمع تشخيص مصلحت نظام، تش��خيص ندهند كه اين لوايح به 
مصلحت نظام است، دولت كدام مرجع را مي خواهد با اين نامه مقصر 
معرفي كند؟ اين هش��ت وزير براي كدام مرجع مي خواهند هزينه 
سياسي ايجاد كنند؟ با وجود اينكه رهبري دست دولت را در برجام، 
كاملًا آزاد گذاشته اند و دراين دو كنوانسيون كه در مجمع تشخيص 
در حال بررسي اس��ت، هم اجازه كامل به مجلس و نهادهاي قانوني 
داده اند تا اين لوايح مسير قانوني خود را طي كنند، دولت كدام هدف 

را نشانه گرفته است؟
5. خبر ها حاكي از آن اس��ت كه تيم اقتصادي و ديپلماس��ي دولت 
نتوانسته اند اعضاي مجمع را براي تصويب كنوانسيون های مورد نظر 
توجيه كنند. به همين دليل، رو به بازي سياسي آورده  اند تا هزينه هاي 

نپذيرفتن اين لوايح را براي نظام افزايش دهند. 
صرف نظر از تلاش هاي زيادي كه اين روزها رئيس بانك مركزي و تيم 
جديد وي در حوزه ارزي و پولي انجام مي دهند- كه حقيقتاً جاي تقدير 
و دست مريزاد دارد- هزار راه نرفته از جمله فروش ريالي نفت در بورس، 
پيمان پولي، ماليات بر عايدي سرمايه، كنترل نقدينگي افسارگسيخته 
و... وجود دارد كه دولت با تفكرات نادرس��تي به س��راغ آنهارفته است 
و همين امر باعث ش��ده تا بانك مركزي در دوره جديد با مش��كلات 
زيادي مواجه باش��د. در اين ش��رايط بايد كدام اولويت را دنبال كرد؟ 
حل مش��كلات با توان و ظرفيت دروني يا راحت ترين و بی نتيجه ترين 
كار، اعطاي امتياز به غرب با تصويب كنوانسيون های مسئله دار. در اين 
روزها، كاملًا بايد هوشيار باشيم تا مبادا برخي اقدامات و فشارهايي را 
كه در مقاطعي از تاريخ انقلاب انجام شده و يادآوري آن رنجش آور است 

بار ديگر با فشار، موج سواري و جنجال آفرينی تكرار شود. 

حسن رشوند

سردار جعفری در اجلاسيه مجمع اساتيد طرح صالحين: 

توانمندی های بومي در عرصه دفاع قابل الگوبرداری در ساير عرصه هاست
پيشبرد اهداف انقلاب بدون مردم ممكن نيست

فرمان�ده كل س�پاه پيامده�اي اعتم�اد ب�ه 
اس�تعدادهاي ج�وان و توانمندی ه�ای بومي و 
دروني كشور در عرصه دفاعي را قابل الگوبرداری 
در س�اير عرصه ه�ا دانس�ت و گفت: پيش�برد 
اه�داف انق�لاب اس�لامي ب�دون نقش آفريني 
گس�ترده و مس�تقيم م�ردم ممك�ن نيس�ت و 
پيشتازي و خط شكنی آن با نس�ل جوان است. 
به گزارش روابط عمومي س��پاه ؛ س��ردار سرلشكر 
پاس��دار محمدعلي جعف��ري، فرمانده كل س��پاه 
پاسداران انقلاب اسلامي در دومين اجلاسيه مجمع 
اساتيد طرح صالحين كشور در مشهد، اظهار داشت: 
انقلاب اسلامي دس��تاوردها و ثمرات گران سنگ و 
ارزشمند بسياري داشته است و برشمردن آن زمان 
زيادي را مي طلبد، اما مروري بر آن در چهل سالگي 
انقلاب اسلامي يك ضرورت اس��ت. وي با اشاره به 
اهميت ش��ناخت مؤلفه اصلي در رقم خوردن اين 
دستاورد ها و پيروزي ها و ضرورت تقويت آن، تصريح 
كرد: نقش مردم در انقلاب اس��لامي و به ويژه دفاع 
مقدس نقشي بي نظير و مثال زدني بود كه مي توان 
از آن به عنوان يك الگو ياد كرد ؛ اينكه موتور انقلاب 
اسلامي روشن است و به جلو مي رود به دليل الگوي 
درخش��ان دفاع مقدس و حماسه هاي شكل گرفته 

دراين مقطع تاريخ ساز است. 
  بسيج مردمي در حل مشكلات كنوني هم 

راهگشاست
وي افزود: مديريت نيروهاي مردمي كه در حل يك 
بحران بزرگ اجتماعي نظير جنگ بسيار تأثيرگذار 
بود و آن را به دفاعي مق��دس و عزت بخش تبديل 
كرد، امروز نيز در حل مش��كلات موجود مي تواند 
راهگشا باشد. سرلشكر جعفري فتح الفتوح انقلاب 
اس��لامي را تربيت جوانان مؤمن، انقلابي و مخلص 
دانس��ت و تصريح ك��رد: در دفاع مق��دس اكثريت 
نيروهاي جبه��ه جوانان بودند ك��ه نقش كليدي و 
تأثيرگذاری را بر عهده داش��تند، در فتح بستان كه 
حضرت امام از آن به عن��وان فتح الفتوح ياد كردند 
ايش��ان عامل اصلي پيروزي در جبه��ه را نيروهاي 
جوان مؤمن انقلابي دانستند و امروز نيز مقام معظم 
رهبري)مدظله العالی( به كرات بر ايفاي نقش جوانان 
تأكيد دارند . وي با بيان اينك��ه با توجه به خلأهای 
موجود در رويكرد هاي مديريتي كشور در عرصه هاي 
مختلف در به كارگيری توان عظيم جوانان مؤمن و 
انقلابي جامعه، حضرت آقا فرمان آتش به اختيار به 
جوانان دادند، خاطرنش��ان كرد: در ابتداي امسال 
حضرت آقا در مشهد پيرامون دستاوردهاي انقلاب 
اسلامي و تأكيد بر نقش آفرينی جوانان اشاره كردند 

و به آنان فرمان آتش به اختيار دادند. 
فرمانده كل سپاه در ادامه با اش��اره به ويژگي هاي 
كار جهادي از منظر مقام معظم رهبري )مدظله( ، 

تصريح كرد: از ديدگاه معظم له كار جهادي داراي 
س��ه ويژگي خالصانه و ب��راي خدا ب��ودن، همراه با 
سخت كوش��ي بودن و مخالف و دش��من داش��تن 
اس��ت و اگر كاري اين س��ه ويژگي را نداشته باشد، 
جه��ادي نيس��ت. وي ب��ا بي��ان اينكه پاس��داري 
غيرمحافظانه كارانه از انقلاب و تحقق اهداف والاي 
آن مطالبه رهبر معظم انقلاب اسلامي از سپاه است، 
اظهار كرد: پيش��برد اهداف انقلاب اسلامي بدون 
نقش آفرينی گسترده و مستقيم مردم ممكن نيست 

و پيشتازي و خط شكنی آن با نسل جوان است. 
  آگاهي مردم، دشمن را شكست داد

فرمانده كل سپاه با بيان اينكه دشمن با سوار شدن 
بر مطالب��ات معيش��تي و اقتصادي م��ردم در دي 
ماه س��ال ۹۶ در صدد پيگيري فتنه اي ديگر براي 
مقابله با نظام اس��لامي و ملت اي��ران در آمده بود، 
گف��ت: آن جماعت ضد انق��لاب آموزش ديده پس 
از شكست در برابر هوش��مندي و بصيرت مردم، در 

پي آن بودند تا نيات ش��وم خود را تح��ت فرمان و 
پشتيباني امريكايي ها در تابستان امسال موسوم به 
تابستان داغ دنبال كنند كه با آگاهي مردم شكست 
ديگري را تجربه كردند. وي با تأكيد بر اينكه امروز 
دشمن به شدت از درگيري با ايران اسلامي پرهيز 
مي كند، گفت: همانگونه كه جوانان مؤمن و انقلابي 
در دوران دف��اع مقدس و در براب��ر متجاوزان بعثي 
حماسه اي بزرگ را رقم زدند، امروز نيز با برخورداري 
از 3۶ ميليون جوان، با مديريت صحيح و معتقد به 
به كارگي��ری جوانان مؤمن انقلاب��ي از اين ظرفيت 
عظيم مي ت��وان به بهترين ش��كل اس��تفاده كرد. 
فرمانده كل سپاه تجربيات دفاع مقدس و پيامدهاي 
اعتماد به استعدادهاي جوان و توانمندی های بومي 
و دروني كش��ور در عرصه دفاع��ي را گرانبها و قابل 
الگوبرداری در س��اير عرصه ها همچ��ون فرهنگ، 
سياست، اقتصاد و ... دانس��ت و خاطرنشان كرد: ما 
اكنون در مرحله سوم انقلاب اسلامي هستيم؛ مرحله 

اول پيروزي انقلاب و مرحله دوم تشكيل و تثبيت 
نظام اس��لامي بود كه به طور كامل انجام شده است 
و مرحله بعدي اسلامي شدن دستگاه هاي اجرايي 
و سپس ايجاد جامعه اسلامي است كه اين مراحل 
بدون نقش آفريني م��ردم در عرصه هاي مختلف و 

مديريت صحيح آن محقق نمي شود. 
  اجازه نمي دهيم اركان انقلاب مورد تهاجم 

قرار گيرد
حجت الاس��لام حاجي صادقي، نماينده ولي فقيه 
در سپاه نيز طي س��خناني در اين اجلاس با تأكيد 
بر اينكه اجازه نمي دهيم اركان انقلاب و نظام مورد 
هجمه قرار گيرد، گفت: طرح صالحين تبلور پيوند 
و ارتباط صحيح و سازماندهي شده و تأثيرگذار دو 
نهاد روحانيت و بسيج است كه ماندگاري و حركت 
روبه پيش نظام ولاي��ي را تضمين مي كند. نماينده 
ولي فقيه در سپاه با بيان اينكه دشمنان جبهه اي را 
براي مقابله با انقلاب اسلامي تشكيل داده اند، گفت: 
تقابل ما با دشمن حق و باطلي بوده و بر سر جغرافيا 
و امكانات نيست ، آنها به دنبال نابودي نظام مقدس 
جمهوري اس��لامي ايران هس��تند و به رغم تمامي 
توطئه ها و فشارهاهمواره شكس��ت خورده و ناكام 
مانده اند. وي افزود: دشمنان امروز خدشه و آسيب 
به انقلاب اسلامي را از مسير استحاله دروني دنبال 
مي كنند و مي خواهند با نفوذ فكري، تغيير ديدگاه 
سياسي مسئولان و تغيير ذائقه فرهنگي مردم اين 

توطئه شوم را عملي كنند. 
   كار سازمان يافته، كليد استمرار انقلاب

س��ردار غيب پرور نيز كليد استمرار انقلاب اسلامي 
در س��خنان رهبر معظم انق��لاب را كار س��ازمان 
يافته به معناي شبكه س��ازي توصيف كرد و گفت: 
اگر بدون شبكه س��ازي كار كنيم ممكن اس��ت در 
مواقعي پيروزي حاصل ش��ود كه موقتي اس��ت اما 
اگر به صورت س��ازمان يافته كار كني��م مي توانيم 

موفقيت هاي مستمري داشته باشيم. 
سردار سرتيپ پاسدار غلامحسين غيب پرور، رئيس 
سازمان بسيج مس��تضعفين در نشست مسئولان 
طرح صالحين بسيج با اش��اره به دوران هشت سال 
دفاع مقدس و رش��ادت هاي رزمندگان بيان كرد: 
امروز ميدان جنگ عوض شده است اما بازهم براي 
موفقيت به ش��دت نيازمند كار شبكه اي هستيم و 
مسئوليت ما اين است كه اين شبكه را ايجاد كنيم. 
رئيس سازمان بسيج مستضعفين خاطرنشان كرد: 
تا يك جبهه قوي و كارآمد در دفاع از انقلاب اسلامي 
ايجاد نكنيم كار به جايي نخواهيم برد و در اين راستا 

ايجاد شبكه تربيتي انسان ساز مهم است. 
سردار غيب پرور تصريح كرد: طرح صالحين در بسيج 
به همين منظور اجرا شد و طي سال هاي اجراي آن 

فراز و فرودهايي داشتيم كه بايد با قوت ادامه يابد. 
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نمیرسد


روزگاري نه چندان دور ادعا ش��د كه با تواف��ق برجام همه 
تحريم ها برداشته خواهد ش��د، اما با خروج يكجانبه امريكا، 
ش��د آنچه نبايد مي ش��د. دولت با اين توجيه كه ب��ا اروپا و 
كانال مالي ادامه خواهد داد و خوشحال از اينكه آن موجود 
مزاحم )امري��كا( كنار رفت��ه در برجام ماند. پ��س از اينكه 
كانال مالي اروپا هم عملًا ايجاد نش��د، اكنون پذيرش لوايح 
چهارگانه FATF را مانع تواف��ق و همكاری های اقتصادي 
معرفي مي كنند، حال آنكه چندي پيش جواد ظريف، وزير 
امورخارجه طي سخناني در مجلس تصريح كرد: » نه بنده و 
نه آقاي رئيس جمهور تضمين نمي دهيم كه با اجراي لوايح 

مرتبط با FATF مشكلات كشور حل شود. «
 FATF با اين حال عطش فراواني در دولت ايجاد شده كه اگر
را نپذيريم، چنين مي ش��ود و چنان. اكبر تركان مشاور سابق 
رئيس جمهور در يادداشتي در روزنامه آرمان نوشت: »اين طور 
نيس��ت وقتي به لواي��ح چهارگانه بپيونديم امكان شكس��تن 
تحريم ها و امكان ارتباط��ات بانكي ما در دني��ا فراهم و ديگر 
مشكل بانكي مان حل مي شود. اگر كس��ي اين طور فكر كند، 
فردا اين اتفاق نمي افتد و از مردم ش��رمنده مي ش��ويم«. لعيا 
جنيدي، معاون حقوقي رئيس جمهور اما در مصاحبه با روزنامه 
ايران گفت: »دولت و كارگروه ه��اي تخصصي كه كار را انجام 
داده اند، از لحاظ حقوقي بر اين باور هس��تيم كه ما مي توانيم 

منافع، مصالح و نگراني هاي خودمان را پوش��ش بدهيم و در 
مجموع با حق ش��رط هايي ك��ه مي گذاري��م و مباني ديگري 
كه داريم، مي توانيم ملاحظات خود را پوش��ش دهيم. دولت 
 CFT بر اين باور اس��ت كه حتماً پيش��برد دو لايحه پالرمو و
به مصلحت كشور اس��ت و منافع و مصالح و مواهبي هم براي 
بهبود و سلامت سيستم بانكي داخلي كشور و هم براي اتصال 
به سيس��تم مالي بين المللي و مراودات مالي در اين گستره و 
تسهيل اين مراودات براي ما به همراه خواهد داشت«. جنيدي 
در ادامه گفت: »تأخير بيشتر بسيار مضر است«. معاون حقوقي 
رئيس جمهور البته اشاره نكرده كه اين مواهب و مصالح چيست 
كه با تأخير و نه حتي عدم پذيرش FATF بسيار ضرر خواهيم 
كرد؟! متأس��فانه دولتمردان نه حاضرند تضمين بدهند كه با 
اجراي FATF مس��ئله مبادلات بانكي ما حل خواهد ش��د و 
نه حاضرند تضمين بدهند كه با اجراي FATF مشكلي براي 
كش��ور پيش نخواهد آمد، بلكه صرفاً مي گويند اگر دستورات 
FATF اجرا نشود، مشكلات بيشتر خواهد شد! اين رويكرد 

مصداق بارز مسئوليت گريزي است. 

منتقدانبرجامخوابندومواهبآنرا
نميبینند!

حس��ن بهش��تي پور كه از او به عنوان يكي از حاميان برجسته 
برجام ياد مي ش��ود روز پنج ش��نبه در يادداش��تي در روزنامه 
اعتماد نوشت: »رايج اس��ت كه مي گويند خوابيده را مي توان با 

نهيب بيدار كرد، اما آنكه خود را به خواب زده اس��ت، نمي توان 
بيدار كرد. مثل آن كس��اني اس��ت كه ام��روز كاركرد صنعت 
هسته اي ايران را زير سؤال مي برند و ادعا مي كنند كه چرخش 
س��انتريفيوژها متوقف ش��ده و روي دس��تاوردهاي هسته اي 
كشور بتون ريخته اند«. بهش��تي پور در ادامه نوشت: »پذيرش 
حق غني سازي ايران بر اساس قطعنامه 2231 شوراي امنيت 
س��ازمان ملل متحد، تمامي قطعنامه هاي پيشين اين شورا را 
كه از ايران خواس��ته بود تمامي فعاليت هاي غني سازي خود را 
متوقف كند، بلااثر كرده است«.  سايت مشرق در واكنش به اين 
ادعا نوشت: برخلاف ادعاي نويسنده، اين حاميان برجام هستند 
كه خود را به خواب زده اند. جماعتي كه تأكيد داش��تند در دي 
ماه ۹4 تمامي تحريم هاي ضدايراني از جمله تحريم هاي بانكي 
و مالي به يكباره لغو خواهد شد و نه تعليق و تأكيد داشتند كه با 
برجام مشكل ركود و بيكاري و تورم حل شده و سرمايه خارجي 
به كشور سرازير شده و اقتصاد كشور شكوفا مي شود، اما بعد نعل 
وارونه زدند و مدعي ش��دند كه اصلًا هدف از برجام، اقتصادي 
نبود! برخلاف ادعاي حاميان برجام، نه تنها در متن برجام تعبير 
»به رسميت شناخته شدن حق غنی سازی ايران« به كار نرفته، 
بلكه كاملًا برخلاف معاهده NPT ايران با برجام در جهان براي 
اولين بار به يك »استثنا« تبديل ش��ده و باوجود فعاليت هاي 
صلح آميز هس��ته اي، حق غني س��ازي بالات��ر از 3/5 درصد را 
ندارد. اين در حالی است كه پيش از برجام غني سازي ايران به 
2۰ درصد رسيده بود و در مصارف مختلف علمي از جمله تهيه 

داروها مورد استفاده قرار مي گرفت. 

در گفت وگو با فارس اعلام شد
 تكذيب موافقت شوراي عالي امنيت ملي

 با لوايح چهارگانه
يك عضو شوراي عالي امنيت ملي خبر مطرح شدن و موافقت اين 
شورا با لوايح چهارگانه مربوط به FATF را كه از سوي محمدباقر 
نوبخت، رئيس سازمان برنامه و بودجه مطرح شده بود، تكذيب كرد. 
يك عضو ش��وراي عالي امنيت ملي در گفت وگو با ف��ارس، با تكذيب 
خبر مطرح شدن لوايح چهارگانه مربوط به FATF در جلسه شوراي 
عالي امنيت ملي و موافقت اين شورا با اين لوايح كه از سوي محمدباقر 
نوبخ��ت، رئيس س��ازمان برنامه و بودجه مطرح ش��ده اس��ت، گفت: 
دبيرخانه شوراي عالي امنيت ملي به كليه رسانه ها ابلاغ كرده كه اخبار و 
گزارش های مربوط به شوراي عالي امنيت ملي صرفاً از طريق سخنگوي 
اين نهاد اعلام مي شود و اقدام خارج از اين چارچوب را خلاف قانون و 
جرم خوانده است. وي خاطرنشان كرد: ازآنجايی كه شوراي عالي امنيت 
ملي يك نهاد بالادستي محسوب مي شود، طبيعتاً اگر چنين موافقتي از 
سوي شورا صورت گرفته بود، ديگر نيازي به بررسي و تصويب در مجمع 

تشخيص مصلحت نظام نداشت. 
محمدباقر نوبخت، معاون رئيس جمهور و رئيس سازمان برنامه و بودجه 
طي گفت وگويي، در پاسخ به اين س��ؤال كه كدام اركان حاكميتي با 
دولت در موضوع قانون شدن لوايح چهارگانه موافق هستند، اعلام كرد: 
مجلس ش��وراي اس��لامي كه لوايح را تصويب كرد. رئيس قوه قضائيه 
نيز همكاري لازم را دارند و ش��وراي عالي امنيت مل��ي نيز موافق اين 

مسئله است. 

عضو كميسيون شوراها خبر داد
 امكان رد صلاحيت

 به دليل فعاليت هاي زودهنگام انتخاباتي
عضو كميس�يون امور داخلي كشور و ش�وراها در مجلس، تأكيد 
كرد: در قان�ون به موض�وع تبليغ�ات زودهنگام پرداخته ش�ده 
و كس�اني را كه قصد نام�زدي در انتخاب�ات دارند، ب�راي اين كار 
ممك�ن اس�ت رد صلاحي�ت ش�وند. ابوالفض�ل ابوتراب�ي در 
گفت وگو ب�ا خبرگ�زاري خانه ملت، با اش�اره به اينك�ه در قانون 
انتخاب�ات نح�وه فعاليت ه�اي انتخابات�ي و تبليغات مش�خص و 
روشن اس�ت، گفت: در قانون نحوه برخورد با تبليغات زودهنگام 
انتخاباتي پيش بيني ش�ده اس�ت و نامزدها به واس�طه تبليغات 
يا فعاليت ه�اي زودهنگام ممكن اس�ت رد صلاحيت هم ش�وند. 
نماينده مردم نجف آب��اد در مجلس، تصريح ك��رد: نامزدها نبايد پاي 
خود را فراتر از قانون بگذارند، البته احزاب، گروه ها يا جريان ها ممكن 
اس��ت به فعاليت هاي زودهنگام بپردازند اما اي��ن فعاليت ها عموماً در 
راس��تاي س��ازماندهي كردن كانديداها و اعلام حضور افراد در سطح 
استان، شهرستان يا كشور است. وي افزود: خلأ در حوزه فعاليت هاي 
حزبي سبب ش��ده تا قانون به نوعي ديگر اجرا شود، متأسفانه نداشتن 
حزب هاي شناسنامه دار موجب فعاليت گروه ها و افراد و اعلام حضور 
و فعاليت نابهنگام آنها شده اس��ت. ابوترابي معتقد است: فعاليت هاي 
انتخاباتي در قالب س��ازماندهي احزاب و گروه ها خلاف قانون نيست 
زيرا نامزد مشخصي را معرفي نمي كنند، اما فعاليت هايي كه رسماً در 
حوزه تبليغ افراد خاصي است، غيرقانوني است. وي  تأكيد كرد: احزاب 
بايد برنامه خود را ارائه كنند و مي توانند س��اير گروه ها را نيز نقد كنند 
اما نبايد فراتر از ارائه برنامه و تصميمات پي��ش روند. در واقع اقدامات 
و فعاليت حزبي نبايد منجر به تخريب اف��راد يا تفرقه بين قوميت ها و 
اختلاف افكنی شود. عضو كميس��يون امور داخلي كشور و شوراها در 
مجلس شوراي اسلامي، يادآور شد: در شرايط كنوني كشور و با توجه به 
فضاي سياسي و اقتصادي، فعاليت ها نبايد منجر به افترا و نشر اكاذيب 
يا توهين شود، افراد ضمن حركت در مسير قانوني بايد از بيان انتقادات 

بي اساس پرهيز كنند. 

انتقاد نماينده اصلاح طلب از موسوی خوئينی ها
چرا هاشمي را در زمان حياتش نقد نكرديد

عضو اصلاح طلب فراكس�يون امي�د مجلس با انتق�اد از اظهارات 
موس�وی خوئينی ها، گف�ت: بيان اين اظه�ارات در ش�رايطي كه 
مرحوم هاش�مي ام�كان دف�اع از خ�ود را ندارند، صحي�ح نبود. 
محمدعلي وكيلي در گفت وگو با خبرگزاري خانه ملت، در واكنش به 
اظهارات رئيس شوراي مركزي مجمع روحانيون مبارز درباره مرحوم 
آيت الله هاشمي رفسنجاني، گفت: ما شاهد سكوت در حيات و نقد در 
پسا حيات هستيم، فارغ از اينكه ادعاي ايشان پيرامون آيت الله درست 
يا غلط است، سنجش ايش��ان براي قضاوت چيست؟ به لحاظ شكلي 
اينكه در پساحيات آيت الله هاش��مي باب اين موضوع را آن هم بعد از 

سكوتي طولاني باز كنند، خلاف انتظار بود. 
نماينده مردم تهران، تصريح كرد: زمان حيات آقاي هاشمي رفسنجاني 
و زماني كه جزو مقامات رسمي جمهوري اسلامي و حتماً هم قابل نقد 
بودند، آقاي موسوی خوئينی ها سكوت كردند و الان بعد از فوت ايشان 
به نقادي پرداخته اند. وي افزود: اين انتقادات در شرايطي مطرح شده 
كه مرحوم هاشمي رفسنجاني در قيد حيات نيستند و طبيعتاً شرايط 
دفاع از خود را ندارند، اگر كسي ابهامي پيرامون منش و زواياي فكري 
ايشان دارد، مي بايس��ت زمان حياتش آنها را مطرح مي كردند. وكيلي 
يادآور شد: مرحوم هاشمي رفسنجاني از س��ال 88 تا زمان فوت شان 
فارغ بودند به نوعي كه تقريباً هر كس��ي كه مي خواست مي توانست با 
وي ديدار كند، در واقع دسترسي به ايش��ان راحت بود. از اين رو آقاي 
موسوی خوئينی ها مي توانست جلس��ات طولاني انتقادي بگذارد. در 
شرايطي كه مرحوم هاشمي رفسنجاني امكان دفاع از خود ندارد، طرح 
موضوع درباره منش ايشان درست نيست، متأسفانه اين شيوه مرسوم 
شده اما غيرمنصفانه است. بيان اين انتقاد در اين شرايط از زبان آقاي 

موسوی خوئينی ها خلاف انتظار بود. 
رئيس شوراي مركزي مجمع روحانيون مبارز در روزهاي اخير به بيان 
اظهاراتي درباره مرحوم آيت الله هاشمي رفسنجاني پرداخته و گفت: 
مرحوم هاشمي براي پيشبرد امور حتي در مواقعي به دور زدن قانون 

نيز متوسل مي شد. 

      خبر
 :FATF خطيب نماز جمعه تهران خطاب به مدافعان

چه تضميني هست با FATF چوب هاي محكم تر ازبرجام نخوريد؟
خطيب نمازجمعه تهران با بيان اينكه FATF وسيله اي مي شود 
براي تحريم هاي بدتر و فشارهاي بيش�تر، گفت: چه تضميني 
داريد اگر FATF ر ا امضا كرديد، چوب هاي محكم تري نخوريد؟
به گزارش فارس، حجت الاسلام كاظم صديقي در خطبه هاي نماز 
جمعه تهران با اشاره به چهل سالگي انقلاب و دشمني هاي صورت 
گرفته با انقلاب اسلامي اظهار داشت: اينكه دشمن بنشيند و در يك 
اتاق فكر براي ما تصميم گيری كند و ما هم آنها را قبول كنيم، خلاف 
استقلال فرهنگي اس��ت چرا كه ما تابع قرآن و ائمه اطهار هستيم. 
اين ما هس��تيم كه بايد به آنها درس دهيم نه اينكه آنها بنشينند و 

براي ما تصميم بگيرند. 
خطيب نمازجمعه تهران بيان داشت: اينها در جنگ اقتصادي نيز 
مي خواهند مجاري و مخارج ما را رصد كنن��د تا ببينند چطور و از 
كجا درآمد داشته و با چه كساني ارتباط داريم و در دنيا چه كساني 
با ما مراودات اقتصادي دارند. آنها مي خواهند ما را خلع سلاح كنند 
و مي خواهند از روي قانوني ك��ه خودمان امضا مي كنيم ما را متهم 

كنند. صديقي با بيان اينكه من سّرش را نمي دانم كه چرا آقايان اين 
مس��ئله FATF را رها نمي كنند، تصريح كرد: در جريان قرارگاه 
خاتم كه در پارس جنوبي كارهاي بزرگي انجام داده  اس��ت آلمان 
از ما سؤالاتی كرده است. اگر ما FATF پذيرفتيم نمي توانيم اين 

سؤال را جواب ندهيم و قانوناً ملزم مي شويم. 
صديقي با اشاره به اينكه انسان عاقل سر خود را در اختيار ديگران 
قرار نمي دهد، اظهار داشت: ما نبايد از دشمنان رنگ بپذيريم، شما 
در برجام هم اين قدر اصرار داش��تيد مگر نتيجه اش اين نش��ده كه 
بعضي به ما مي گويند بچه هايمان مدت هاست گوشت نخورده اند ؛  
الان گوشت كيلويي 1۰۰ هزار تومان شده و اين نتيجه برجام شما 
بود. وي ادامه داد: چه تضميني داري��د اگر FATF ر ا امضا كرديد 
چوب هاي محكم تري نخوريد؟ FATF وس��يله اي مي شود براي 
تحريم هاي بدتر و فشارهاي بيشتر. بنابراين اطمينان دارم هم دبير 
مجمع تشخيص مصلحت نظام كه از فرماندهان دفاع مقدس بودند 
و از امثال آقاي وحيدي وقتي بدانن��د رهبري جنگ اقتصادي را از 

جنگ نظامي مهم تر معرفي كردند )مخالف��ت مي كنند(، رهبري 
فرمودند در جنگ اقتصادي توپ و تانك و تفنگ نيست اما ابزارهاي 
خطرناك تری وجود دارد. صديقي اضافه كرد: همه ما مي دانيم دنيا 
با ما در حال جنگ اقتصادي است. آنها مي خواهند با دست خودمان 
خودمان را تحريم و نابود كنيم. در دو كميس��يون مجمع به اتفاق 
آرا با FATF مخالفت شده است. وي در بخش ديگري از سخنان 
خود به چهلمين سالگرد پيروزي انقلاب اسلامي اشاره كرد و گفت: 
ان شاءالله همه با تمام توان روز 22 بهمن مي آييم تا تأكيد كنيم از 
راه امام و شهدا خارج نشده ايم و زير پرچم ولايت فقيه همچنان با 
سربلندي بر مشكلات اقتصادي هم غلبه مي كنيم. صديقي همچنين 
با اشاره به اينكه دشمن جنگ اعتقادي را در رأس اقدامات خود قرار 
داده است، گفت: دشمن به جنگ همه مقدسات ما آمده است. اينكه 
مي بينيد مشكلات اخلاقي، فحشا و منكرات در شبكه هاي اجتماعي 
دامن زده مي شود و با يك هجمه جهنمي بمباران مي كنند اين است 

كه با فساد عملي، فساد عقيده اي هم پيش خواهد آمد.  پيش بيني سخنگوي شوراي نگهبان 
انتخابات سال آينده بسيار رقابتي است

سخنگوي ش�وراي نگهبان با اش�اره به انتخابات س�ال آينده گفت: 
انتخابات سال آينده بسيار رقابتي و با حضور گروه هاي سياسي متعدد 
است كه با شرايط اقتصادي ويژه، دشمن مترصد واكنش مردم است. 
به گزارش تسنيم، عباس��علي كدخدايي ديروز در همايش بزرگ ناظرين 
شوراي نگهبان ورامين، پيشوا و قرچك و بخش هاي جوادآباد و جليل آباد 
تصريح كرد: دستاوردهاي انقلاب اس��لامي به لحاظ سياسي، اقتصادي و 
فرهنگي هرچند كافي نبوده اما در مس��ير درس��تي حركت كرده است و 
نبايد ناسپاس��ي كرد. بايد تهديدها را هم در كنار اين دستاوردها ببينيم. 
اگر يك شركت كوچك بخواهد با ايران ارتباط داشته باشد امريكا با تهديد 
آن را منصرف مي كند اما با همت جوانان هر روز يك طرح جديد طراحي 
مي شود و اين شرايط براي بيگانگان عجيب اس��ت كه چگونه با اين همه 
تهديد و دشمني ها مقتدر و سرپا ايستاده و پيشرفت مي كنيم. سخنگوي 
شوراي نگهبان با اشاره به وظيفه ملت ايران در شرايط كنوني گفت: با وجود 
مشكلات اقتصادي و ديگر مسائل بايد با ايمان و اعتقاد به خدا مشكلات را 
برطرف كرد و همان طور كه در دوران دفاع مقدس توانستيم پيروز شويم 
امروز نيز مي توانيم مشروط بر اينكه مديريت در جهت خدمت به مردم به 
كار گرفته شود و جوانان را در خط مديريتي كشور وارد كنيم و مشكلات 
را پشت س��ر بگذاريم.  كدخدايي تصريح كرد: بايد از تفرقه افكني و ايجاد 
بدبيني پرهيز كرد و گوش به فرمان توصيه ه��اي مقام معظم رهبري بود 
كه مديريت ايشان در صحنه هاي مختلف مثال زدني است. وي همچنين 
با اشاره به انتخابات سال آينده خاطرنشان كرد: انتخابات سال آينده بسيار 
رقابتي و با حضور گروه هاي سياسي متعدد اس��ت كه با شرايط اقتصادي 
ويژه، دشمن مترصد واكنش مردم است. در چنين شرايطي انتظار از مردم 
اين است كه پاي انقلاب باش��ند و مثل هميشه از نظام جمهوري اسلامي 

پشتيباني كنند. 

 جوان: حسين اميرعبداللهيان، دس��تيار ويژه رئيس مجلس: ترامپ با 
تداوم مداخلات خود و س��وء استفاده آشكار از ش��رايط داخلي ونزوئلا، بر 
ترويج »آشوب« و »جنگ داخلي« در اين كشور اصرار دارد. ترامپ از احترام 
به »دموكراسي« و تشويق مخالفان به »گفت وگوي ملي« حمايت نمي كند 

كه نمونه ديگري از سياست استاندارد دوگانه امريكا و متحدان آن است.
 ايرنا: حش��مت الله فلاحت پيشه، رئيس كميس��يون امنيت ملي و 
سياست خارجي مجلس: س��امانه هاي پدافند هوايي اس 3۰۰ روسيه 
كه در س��وريه مستقر هس��تند در زمان حمله صهيونيس��ت ها به اين 
كشور غيرفعال مي شوند. اگر سامانه اس 3۰۰ روس ها به درستي عمل 
كند رژيم صهيونيستي نمي تواند به راحتي حملاتي را در خاك سوريه 

انجام دهد.
 تس�نيم: دادس��تان كل كش��ور ضمن تأييد ممنوع الخروجي پوري 
حسيني، رئيس سازمان خصوصي سازي گفت: گزارش هايي درباره عملكرد 
وي بوده كه باعث شده پرونده اي تشكيل ش��ود و ممنوع الخروجي هم به 

خاطر اين است كه از ضايع شدن حقوق مردم پيشگيري كنيم. 
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